



# TAX MATTERS | شؤون ضريبية

Monthly Newsletter Dedicated to Highlighting FTA's Achievements and Activities During the Past Month

نشرة شهرية تُعنى بتسليط الضوء على إنجازات وفعاليات الهيئة خلال الشهر المنصرم

Find out more about the most used services during January

تعرف على أكثر الخدمات استخداماً خلال شهر يناير

## خدمة تعديل السجلات الضريبية TAX RECORDS AMENDMENT SERVICE

### Highlights

### أبرز الأخبار



## AED 646 million in Tax Refunds Issued to 7,200 UAE Citizens for Construction of new homes in 2025

The Federal Tax Authority (FTA) announced that the number of approved applications submitted by Emirati citizens to recover the Value Added Tax (VAT) paid on the construction of their newly built homes exceeded 7.2 thousand applications during the past year, with a total value of AED 646 million.

## 646 مليون درهم إجمالي مبالغ ضريبية استردها 7.2 آلاف مواطن عن بناء مساكنهم الجديدة خلال 2025

أعلنت الهيئة الاتحادية للضرائب أن عدد الطلبات المُعتمدة لمواطنين ومواطنات استردوا ضريبة القيمة المُضافة التي سددها عن بناء مساكنهم المُشيّدة حديثاً بلغ أكثر من 7.2 آلاف طلب خلال العام الماضي بقيمة إجمالية بلغت 646 مليون درهم.

[READ MORE >](#)

[للمزيد اضغط هنا <](#)

**02-03-2026**

الموعد النهائي لتقديم إقرارات ضريبة القيمة المضافة للفترة الضريبية المنتهية في 31 يناير 2026

Final deadline for filing VAT returns for the tax period ending on 31 January 2026

**16-02-2026**

الموعد النهائي لتقديم إقرارات الضريبة الانتقائية للفترة الضريبية المنتهية في 31 يناير 2026

Final deadline for filing Excise returns for the tax period ending on 31 January 2026



مواعيد تقديم الإقرارات  
**FILLING DATES**



## ارتفاع عدد المتاجر المرتبطة بالنظام الرقمي لرد الضريبة للسياح إلى 19 ألف متجر بنهاية 2025

أكدت الهيئة الاتحادية للضرائب أن النظام الرقمي لرد الضريبة للسياح شهد توسعاً كبيراً في قاعدة المُعاملين في جميع أنحاء الدولة مع ارتفاع عدد متاجر التجزئة (منافذ البيع) المُسجّلة لدى الهيئة المرتبطة إلكترونياً بالنظام بنسبة 7.6% إلى نحو 19 ألف متجر بنهاية العام الماضي مقابل 17.6 ألف متجر بنهاية عام 2024.

[للمزيد اضغط هنا](#)

## Number of Retail Stores Connected to Digital Tourist Tax Refund Scheme Reaches 19,000 by the End of 2025

The Federal Tax Authority (FTA) has confirmed that the digital Tourist Tax Refund Scheme has seen significant expansion in its customer base across the UAE, as the number of retail outlets (points of sale) registered with the Authority and electronically connected to the system increased by 7.6% to approximately 19,000 outlets by the end of last year, compared to 17,600 outlets by the end of 2024.

[READ MORE >](#)



## Federal Tax Authority Secures Two International Accreditations for Customer Satisfaction and Public Procurement Systems

The Federal Tax Authority (FTA) has obtained two new international accreditations for ISO standards in the fields of Customer Satisfaction Monitoring and Measurement and Public Sector Procurement.

The Authority received certification for ISO 10004:2018, related to the system for monitoring and measuring customer satisfaction, and BS 95009:2019, related to public sector procurement systems.

[READ MORE >](#)

## «الاتحادية للضرائب» تحصل على اعتمادين دوليين لنظاميها لـ «مراقبة وقياس رضا المُعاملين» و «مشتريات القطاع العام»

حصلت أنظمة الهيئة الاتحادية للضرائب على اعتمادين دوليين جديدين لمعايير «أيزو» في مجالي «مراقبة وقياس رضا المُعاملين» و «مشتريات القطاع العام»، وتسلمت الهيئة شهادتي «أيزو 10004: 2018» الخاصة بنظام مراقبة وقياس رضا المُعاملين، و «بي إس 95009: 2019» الخاصة بنظام المشتريات في القطاع العام.

[للمزيد اضغط هنا](#)



## Federal Tax Authority Launches the Labaih Initiative to Provide a Tailored Access to its Services and a Seamless Facilitation, for Senior Citizens

The Federal Tax Authority (FTA) has launched the Labaih Initiative, which designed to provide tailored access to its Services for senior citizens, enabling them to complete their Tax related applications, requests and Tax compliance obligations, as well as exercising their rights smoothly, efficiently and accurately and with full respect of privacy.

[READ MORE >](#)

## «الاتحادية للضرائب» تطلق مبادرة «لَبَّيْه» لتقديم الدعم والتسهيلات المُخصَّصة لكبار المواطنين

أطلقت الهيئة الاتحادية للضرائب مبادرة «لَبَّيْه» الهادفة لتقديم الدعم والتسهيلات المُخصَّصة للمُتعاملين من كبار المواطنين لتمكينهم من القيام بالمُعاملات والإجراءات الضريبية الخاصة بهم بسلاسة ودقة.

[للمزيد اضغط هنا <](#)

الفعاليات والأحداث  
EVENTS & ACTIVITIES



28/01/2026

توعية ببرنامج الفوترة الالكترونية مع وزارة  
المالية  
E-Invoicing Awareness Programme with  
the Ministry of Finance

27/01/2026

ورشة مسكن (أكاديمية شرطة دبي)  
Maskan Workshop (Dubai Police Academy)



20/01/2026

ورشة علوم الضرائب (أبوظبي)  
Tax Sciences Workshop (Abu Dhabi)



29/01/2026

المخيم الشتوي للموظفين  
Staff Winter Camp



21/01/2026

بطولة توب غولف  
Top Golf Tournament



القرارات والتشريعات الضريبية  
TAX DECISIONS & LEGISLATIONS3 Legislations Were Published  
One Legislation Has Been Updated  
During the Month of January3 تشريعات تم نشرها  
تشريع واحد تم تحديثه  
خلال شهر يناير

اضغط هنا

ابق على اطلاع حول أهم القوانين، والقرارات والتشريعات من خلال زيارة الرابط:

Stay up to date with the most important laws, decisions, and regulations by visiting the link:

Click Here

من خدماتنا  
OUR SERVICES

## Corporate Tax Registration

This service enables all persons subject to Corporate Tax to submit a registration application to the Federal Tax Authority, in order to obtain a Corporate Tax Registration Number and comply with the applicable tax obligations.

For More Details Click Here

للتفاصيل اضغط هنا

## VAT Registration

Through this service, the FTA registers certain persons for VAT to allow them to obtain a Tax Registration Number and fulfill their obligations.

For More Details Click Here

للتفاصيل اضغط هنا

## التسجيل في ضريبة الشركات

تتيح هذه الخدمة لجميع الأشخاص الخاضعين لضريبة الشركات تقديم طلب تسجيل لدى الهيئة الاتحادية للضرائب، وذلك بهدف الحصول على رقم تسجيل ضريبة الشركات والامتثال للالتزامات الضريبية المقررة.

## التسجيل لضريبة القيمة المضافة

تمكن هذه الخدمة الأشخاص المؤهلين من تقديم طلب التسجيل في ضريبة القيمة المضافة بهدف الحصول على رقم تسجيل ضريبي والامتثال للالتزامات الضريبية.

ورش العمل القادمة  
Upcoming Workshops

للوصول إلى صفحة الورش الدورية للهيئة  
يمكنكم زيارة الرابط أدناه

For FTA's upcoming workshops and webinars page,  
kindly visit the below link

اضغط هنا | Click Here

